
Zápisnica č. 2/2008 
z  rokovania Kolégia rektora STU dňa 11. 2. 2008 v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, Dušan Petráš, František Janíček, Ján Kalužný, Robert 

Redhammer, Maroš Finka, Helena Žideková, Karol Jelemenský – 
podpredseda AS STU, Dušan Bakoš, Ľudovít Molnár, Alojz Kopáčik, 
Ján Vajda, Ľubomír Šooš, Ľudovít Petránsky, Oliver Moravčík, 
Vladimír Kovár, Pavel Timár, Juraj Česelský, Alojz Mészáros 

 
Neprítomní:   
 
 
Program: 

Kontrola plnenia úloh 
1. Zriadenie Ústavu inžinierskych štúdií na STU (pror. Janíček, prof. Mészáros) 
2. Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy, techniky a umenia (pror. Redhammer) 
3. Príprava centier excelentnosti vo výskume na STU (pror. Redhammer) 
4. Akreditačný spis STU – informácia (prorektori Finka, Redhammer, Kalužný) 
5. Schválenie Kolektívnej zmluvy na rok 2008 (pror. Finka) 
6. Disciplinárny poriadok STU (pror. Kalužný) 
7. Rokovací poriadok disciplinárnej komisie (pror. Kalužný) 
8. Komplexný informačný balíček KIB 2007 (pror. Petráš) 
9. Rozličné 
 
Predložené materiály: 
1) Návrh na zriadenie Ústavu inžinierskych štúdií STU (pror. Janíček, prof. Mészáros) 
2) Podklady pre hodnotenie úrovne výskumnej, vývojovej a inej tvorivej činnosti STU (pror. 

Redhammer) 
3) Informácia o príprave centier excelentnosti (pror. Redhammer) 
4) Akreditačný spis STU – informácia (prorektori Finka, Redhammer, Kalužný) 
5) Schválenie Kolektívnej zmluvy na rok 2008 (pror. Finka) 
6) Disciplinárny poriadok STU (pror. Kalužný) 
7) Rokovací poriadok disciplinárnej komisie (pror. Kalužný) 
8) Stav KIB STU za rok 2007 (pror. Petráš) 
9) Stav majetkoprávneho usporiadania nehnuteľností vo vlastníctve STU v Bratislave (pror. 

Janíček) 
10) Informácia z rokovania so zástupcami T-Com dňa 6.2.2008 (pror. Finka) 
 
Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy:  1/9/2007, 3/15/2007, 5/15/2007, 1/19/2007, 1/20/2007, 1/23/2007, 

1/1/2008, 2/1/2008 
 
Nesplnené úlohy:  6/7/2007 – plnenie úlohy predĺžené do 17. 03. 2008 
 
Úloha KR STU č. 1/2/2008 
Rektor STU ukladá dekanom fakúlt STU vyjadriť sa písomne k univerzitným študijným 
programom, ktoré budú predložené na rokovanie AS STU dňa 18.2.2008. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: piatok 15. 02. 2008 do 10:00 hod. 



Informácie z vyšších orgánov a porád: 
 
Rektor Báleš: 
Informoval o priebehu rokovania SRK v piatok 8.2.2008 za účasti ministra školstva SR, ktoré 
rokovalo o dotácii na rok 2008. Dotácia pre STU na rok 2008 je vyššia ako v roku 2007. 
Konštatoval, že poklesol výkon STU vo vede. Pomohlo nám aj zavedenie dotácie na 
laboratórne cvičenia a praxe, ktoré MŠ SR zaviedlo. MŠ SR vypisuje prvé výzvy na projekty 
zo ŠF EÚ, konkrétne na IKT siete a centrá excelencie. 
 
 
K bodu 1 Zriadenie Ústavu inžinierskych štúdií na STU  

(pror. Janíček, prof. Mészáros) 
  
Pror. Janíček: Uviedol predložený písomný materiál, ktorý je upravený a doplnený 

v zmysle požiadaviek predchádzajúceho rokovania vedenia STU. 
Prof. Mészáros: Podrobne informoval o obsahu predloženého materiálu a vysvetlil, ako 

zapracoval do materiálu vznesené pripomienky. V 1. etape bude ústav robiť 
propagáciu, získavanie nových študentov a administratívny servis pre 
zahraničných študentov fakúlt. Navrhol financovanie získané od študentov 
samoplatcov deliť v pomere 85:15 medzi fakulty a ÚIŠ. 

Dekan FCHPT 
STU Bakoš: 

Fakultám takýto ústav pomôže, podporuje jeho vznik. Administratíva 
z fakúlt sa presunie na ústav, sú potrebné medzištátne zmluvy v tomto smere

Dekan SvF  
STU Kopáčik: 

Opýtal sa ako to bude so zahraničnými študentmi, ktorí sú teraz na fakulte. 
Uviedol, že SvF je už kapacitne so zahraničnými študentmi na maxime teraz 
a vyšší počet by ťažko zvládli. Odpovedal rektor: Aj v budúcnosti budú títo 
študenti prijímaní na fakultu, lebo ústav zatiaľ nemá nič akreditované. 
Sociálne požiadavky týchto študentov sú relatívne vysoké a máme problém 
ich saturovať. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

V oblasti PR by bolo potrebné zvážiť činnosť ústavu, na to sú dnes 
profesionálne organizácie. 

Dekan SjF STU 
Šooš: 

Pre SjF sú zahraniční študenti dosť dôležití. Privítal by, ak by ÚIŠ zohnal 
ďalších študentov. Požaduje predložiť detailnejšie ekonomické 
vyhodnotenie. K tejto požiadavke sa pripojil aj dekan Molnár. 

Dekan MTF 
STU Moravčík: 

Počet zahraničných študentov by mal byť okolo 10% na fakulte. 
V konečnom dôsledku je jedno, či študent bude samoplatcom alebo nie.  
Treba pamätať aj na ich sociálne podmienky. 

Pror. Janíček: Požiadal dekanov fakúlt o písomné stanoviská k tomuto materiálu so 
záverom, či podporujú vznik tohto ústavu alebo nie. 

 
Úloha KR STU č. 2/2/2008 
Rektor STU ukladá dekanom fakúlt STU vyjadriť sa písomne k založeniu Ústavu 
inžinierskych štúdií na STU so záverom, či vznik takéhoto ústavu podporujete alebo nie. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: piatok 15. 02. 2008 do 12:00 hod. 
 
 
K bodu 2 Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy, techniky a umenia  

(pror. Redhammer) 
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Pror. 
Redhammer: 

Predložil písomný materiál k tomuto bodu rokovania, ktorý prezentoval 
formou prednášky. Konštatoval trendy vývoja na STU v jednotlivých 
oblastiach a uviedol grafické porovnanie s ostatnými VŠ na Slovensku. 
Zlepšil sa trend projektov z APVV, klesáme v zahraničných grantoch, VEGA 
a KEGA. Pokles je aj v publikačnej činnosti, zrejme kvôli nenahláseniu 
publikácií včas. Chýbajú nám monografie. 

Pror. Janíček: Najnovšie sme zaznamenali výrazný pokles v úspešnosti projektov z APVV. 
Situácia sa v tomto smere negatívne prejaví aj na dotácii a štátne programy už 
končia. Za včasné nenahlásenie publikácie hlavne typu cc navrhuje sankcie. 

Rektor Báleš: Na STU máme zlé výsledky v oblasti monografií a učebníc VŠ. To je 
nepriaznivý stav pre inaugurácie, ktoré bez splnenia tejto podmienky nebudú 
možné. 

 
Stanovisko KR STU č. 1/2/2008 
Kolégium rektora STU berie na vedomie hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy, techniky 
a umenia. KR STU konštatuje, že poklesol výkon STU v oblasti publikačnej činnosti 
a grantovej úspešnosti. Rektor STU vyzýva dekanov fakúlt STU, aby venovali náležitú 
pozornosť publikačnej činnosti, písaniu monografií a VŠ učebníc. 
 
 
K bodu 3 Príprava centier excelentnosti vo výskume na STU  

(pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Podal podrobnú ústnu informáciu o centrách excelencie pripravovaných na 
STU. Jedná sa o interný oznam vrátane navrhovaných tém a tento materiál je 
dôverný. Prvé výzvy z MŠ SR sa očakávajú koncom februára a bude 
zameraná na budovanie centier excelencie vo výskume. 

Dekan SvF  
STU Kopáčik: 

Opýtal sa na koordináciu v rámci STU, dokedy je potrebné dať odpoveď 
ohľadom centier excelentnosti. Odpovedal pror. Redhammer cca o týždeň. 

 
Stanovisko V-STU č. 2/2/2008 
Kolégium rektora STU berie na vedomie informácie o príprave centier excelentnosti vo 
výskume na STU. 
 
 
K bodu 4 Akreditačný spis STU – informácia  

(prorektori Finka, Redhammer, Kalužný) 
  
Pror. Finka: Podal písomnú aj ústnu informáciu, že dodané podklady z fakúlt boli 

v mnohých prípadoch len pracovné verzie, nekompletné resp. s nekorektnými 
údajmi. Fakulty boli na to upozornené. 12.2.2008 je oficiálny posledný termín 
na dodanie finálnej verzie akreditačného spisu a tento termín sa už posúvať 
nebude. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

V spise je aj časť, ktorú robí STU, nie fakulty. Požiadal, či by mohli byť 
fakulty informované aj o tejto časti akreditačného spisu. 

Dekan FEI STU 
Vajda: 

- FEI STU dáva akreditovať spoločný doktorandský ŠP so SjF STU 
- Je tu problém s FIIT STU, pracovníci FEI odchádzajú aj s predmetmi na 

FIIT bez vedomia vedenia FEI, považuje to za nekorektné a študijné 
programy za duplicitné. 

Dekan FIIT Nemyslí si, že sa jedná o duplicitu a navrhuje, aby celú situáciu posúdila 
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STU Molnár: nezávislá komisia 
Rektor Báleš: Upozornil dekanov, že za obsahovú stránku akreditačného spisu zodpovedajú 

dekani príslušných fakúlt STU. 
 
Stanovisko V-STU č. 3/2/2008 
Kolégium rektora STU berie na vedomie informácie o stave akreditačného spisu STU 
a ukladá dekanom fakúlt dodržiavať termíny stanovené v harmonograme. 
 
 
K bodu 5 Schválenie Kolektívnej zmluvy na rok 2008 (pror. Finka) 
  
Pror. Finka: Informoval, že prebehlo korektné rokovanie s predstaviteľmi UOO STU 

a Kolektívna zmluva je prakticky pripravená na podpis. Príspevok na 
stravovanie sa zvyšuje z 8 na 10 Sk. Informoval o ďalších, hlavne 
ekonomických dopadoch z tejto KZ na rok 2008. Vedenie STU má výhradu 
k stravnému počas dovolenky, ktoré je ponechané na fakulty. Navrhuje 
vypustiť bod E/3 na strane 9 Kolektívnej zmluvy. 

 
Uznesenie KR STU č. 1/2/2008 
Kolégium rektora STU schvaľuje návrh Kolektívnej zmluvy s pripomienkami. 
 
 
K bodu 6 a 7 Disciplinárny poriadok STU  

Rokovací poriadok disciplinárnej komisie (pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: Predložil a komentoval úpravy v týchto dvoch vnútorných predpisoch, 

ktorých aktualizácia je v zmysle novelizovanej legislatívy potrebná. 
 
Stanovisko KR STU č. 4/2/2008 
Kolégium rektora STU berie na vedomie zmeny v Disciplinárnom poriadku STU 
a v Rokovacom poriadku disciplinárnej komisie. 
 
 
K bodu 8 Komplexný informačný balíček KIB 2007 (pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Predložil písomný materiál – situačnú správu o stave KIB na STU v roku 

2007. Venoval sa hlavne nedostatkom, ktoré v tomto smere KIB má. Niektoré 
moduly v KIB nie sú vo vyhovujúcej štruktúre takej, akú požaduje MŠ SR. 
Rokuje sa o tom s dodávateľom AIS o ich preklopení. 

 
Stanovisko KR STU č. 5/2/2008 
Kolégium rektora STU berie na vedomie zmeny v Disciplinárnom poriadku STU 
a v Rokovacom poriadku disciplinárnej komisie. 
 
 
K bodu 9 Rozličné 
 
1) Prorektor Janíček: 

Predložil KR STU materiál „Zásady zriadenia a činnosti univerzitných ústavov na STU“. 
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Upozornil, že bola prijatá zásada, aby všetky materiály predkladané do AS STU boli 
predtým prerokované vo vedení STU a KR STU. Tento materiál o zriadení univerzitných 
ústavov už bol pripomienkovaný a požiadal dekanov ešte o ich pripomienky. 
Dekan SvF STU: 
Pripomienka k textu v materiále na strane 5. Pripomienka k štruktúre a postaveniu ústavu 
v nej. 
Dekan FIIT STU Molnár: 
Ako sa týchto ústavov týka Vedecká rada STU a AS STU, majú tam zastúpenie ? 
Dekan MTF STU Moravčík: 
Zatiaľ sú tieto univerzitné ústavy heterogénne, cieľom by malo byť, aby prerástli do 
nových fakúlt STU. 
Dekan FEI STU Vajda: 
Ekonomické pravidlá fungovania ústavov zakladajú nespoluprácu medzi fakultami. 
Rektor STU Báleš: 
Dal hlasovať o tom, či má niekto z dekanov závažné pripomienky k tomuto materiálu 
také, ktoré by zamedzili jeho predloženie na rokovanie AS STU. Výsledok hlasovania: 2 
sa zdržali a 5 súhlas. 

 
2) Prorektor Kalužný: 

Pripomenul dekanom, že v utorok 12.2.2008 o 10:00 hodine bude prezentácia STU pred 
riaditeľmi stredných škôl z Bratislavy a okolia (VÚC). Požiadal ich o účasť, vystúpenie 
za každú fakultu a organizačné zabezpečenie návštevy fakulty v prípade záujmu. 

 
3) Prorektor Finka: 

- Informoval o rokovaniach so zástupcami T-Com ohľadom finančnej a kvalitatívnej 
optimalizácie hlasových služieb poskytovaných touto firmou pre STU. 

- Minister školstva akceptoval stanovisko STU k EIS. 
- Na rokovanie AS STU bude predložený dodatok k Štatútu STU. 
- Budú stanovené minimálne kritériá na prof. a doc. Na fakultách môžu byť 

dodefinované len vyššie, nie nižšie. 
 
4) Prorektor Redhammer: 

Je potrebné vyčistiť prípadné duplicity v publikačnej činnosti. 
 
5) Prorektor Petráš: 

- Predložil DVD zo 70. výročia STU 
- Rozdal pozvánky na veľtrh Industry Expo v dňoch 20.-22.2.2008. 
- Podal informáciu o transformácii Vydavateľstva STU na Nakladateľstvo STU. 

Príslušný materiál predloží na nasledujúcom rokovaní KR STU. 
 
6) Juraj Česelský: 

Požiadal dekanov o pomoc pri organizácii prezentácie projektu multimediálneho centra 
na STU. 

 
7) Vladimír Kovár -  predseda UOO STU: 

- v tomto období (koniec januára - prvá polovica februára) sa na STU konajú 
odborárske konferencie, do včerajška prebehli na FCHPT, SvF a SjF (za osobnej 
účasti dekanov), vo štvrtok (14.2.) bude konferencia na FA,  

- prebehla už aj konferencia UOO STU (4.2. na SjF), na ktorej za zúčastnil aj predseda 
OZ PŠaV J. Gašperan, z vedenia STU M. Finka, diskusia sa točila okolo 
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odmeňovania 
- následne (7.2.) bola konferencia základnej organizácie na FEI, ktorá bola doteraz 

mimo UOO STU (jediná ZO na celom Slovensku, ktorá nebola súčasťou univerzitnej 
organizácie). Konferencia odsúhlasila vstup do UOO STU. 

 
8) Dekan MTF STU Moravčík: 

Opýtal sa, kedy je možné počítať s konečnou verziou dotácie. 
Odpoveď: Snahou je dať to na marcové rokovanie AS STU. 

 
9) Dekan FEI STU Vajda: 

Opýtal sa, ako to bude s peniazmi na motivačné a prospechové štipendiá a tiež sa 
zvyšuje stravná jednotka, príspevok na študenta. Odpovedal pror. Kalužný: Bude sa 
meniť štipendijný poriadok a tam je odpoveď na otázku. 

 
10) Dekan FIIT STU Molnár: 

STU vydalo propagačný plagát pre štúdium na fakultách STU. Je tam uvedený 
nesprávny dátum uzávierky prihlášok pre FIIT STU. 

 
11) Dekan SvF STU Kopáčik: 

Na fakulte musíme do 31.3.2008 novelizovať vnútorné predpisy vrátane štatútov fakúlt. 
Môžu všetci jednotne 31.3. predkladať ? 
Odpoveď: áno. 

 
12) Dekan SjF STU Šooš: 

- Opýtal sa na smernicu rektora STU na prefinancovanie projektov MVTS 
- SjF robí olympiádu, zmyslom je zvýšiť záujem o tech. štúdium. Slávnostné 

vyhodnotenie akcie bude 19.3.2008. 
 
 
 
 
 
 
Prof. Ing. Maroš FINKA, PhD.,  prorektor STU 

 

Prof. Ing. Alojz KOPÁČIK, PhD.  dekan SvF STU 

 

prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc.  rektor STU 
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